## **International Federation** Of Alawite Organizations **IFAO**





# بيان صادر عن الاتحاد العالمي للمنظمات العلوية (IFAO) حول جريمة البرجان

يتابع الاتحاد العالمي للمنظمات العلوية (IFAO) بقلق وغضب بالغين أعمال العنف و الجرائم الممنهجة التي تستهدف أبناء الأقلية العلوية في سوريا، والتي كان آخر ها جريمة القتل في البرجان اليوم.

حيث أقدمت عناصر تابعة لما يسمى سلطة الأمر الواقع (الأمن العام) على إطلاق النار على الشقيقين عامر أمون وبيهس أمون أثناء عملهما في أرضهما بقطف ورق العنب في قرية البرجان، ما أدى إلى استشهاد عامر أمون على الفور، وإصابة شقيقه بيهس بجروح خطيرة نقل على إثرها إلى المستشفى، في حادثة أثارت غضباً شعبياً واسعاً في المنطقة.

### إن الاتحاد العالمي للمنظمات العلوية:(IFAO)

- 1. يحمل سلطة الأمر الواقع المسؤولية الكاملة عن هذه الانتهاكات الممنهجة بحق المدنيين العلويين، والتي تشكل انتهاكًا صارخًا للقانون الدولي الإنساني ولحقوق الإنسان الأساسية.
  - 2. يدين هذا الاستهداف الممنهج للأقلية العلوية ويعتبره وصمة عار على جبين كل من يبرر أو يتواطأ مع هذه الانتهاكات.
  - 3. يطالب بتحقيق مستقل وشفاف في جريمة قتل الشهيد عامر أمون وإصابة شقيقه، ومحاسبة جميع المسؤولين عنها.
- 4. يدعو المجتمع الدولي والمنظمات الحقوقية إلى تحمل مسؤولياتها القانونية والأخلاقية في حماية المدنيين ومنع الإفلات من العقاب في سوريا.

إن الاتحاد العالمي للمنظمات العلوية (IFAO) يؤكد وقوفه إلى جانب أبناء مجتمعنا في سوريا وحقهم في الأمن والكرامة والحياة الحرة الكريمة، وسيواصل العمل مع شركائنا لمناصرة قضايا حقوق الإنسان والدفاع عن المجتمعات المستضعفة.

4 تموز 2025

## **International Federation** Of Alawite Organizations **IFAO**





### Statement by the International Federation of Alawite Organizations (IFAO) On the Al-Barjan Killing

The International Federation of Alawite Organizations (IFAO) is following with deep concern and anger the acts of violence and systematic crimes targeting members of the Alawite minority in Syria, the most recent of which is the **crime of killing in Al-Barjan** today.

Elements affiliated with the **de facto authorities ("General Security")** opened fire on the two brothers, Amer Amon and Beihes Amon, while they were harvesting grape leaves on their land in the village of Al-Barjan. This resulted in the immediate death of Amer Amon and serious injuries to his brother Beihes, who was taken to the hospital. The incident has sparked widespread public outrage in the area.

#### The International Federation of Alawite Organizations (IFAO)

- 1. Holds the de facto authorities fully responsible for these systematic violations against Alawite civilians, which constitute a flagrant violation of international humanitarian law and fundamental human rights.
- 2. Condemns this systematic targeting of the Alawite minority, considering it a stain of shame upon all who justify or collude in these violations.
- 3. Calls for an independent and transparent investigation into the killing of martyr Amer Amon and the injury of his brother, with full accountability for all responsible parties.
- 4. Calls on the international community and human rights organizations to fulfil their legal and moral obligations to protect civilians and prevent impunity in Syria.

The International Federation of Alawite Organizations (IFAO) reaffirms its solidarity with the Alawite community in Syria and their right to safety, dignity, and a free and secure life, and reiterates its commitment to working with partners to advocate for human rights and defend vulnerable communities.

4 July 2025